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Varkenshouderij beste leerling in de 

stikstofklas 
  

  

Beste allemaal, 

 

Je las het waarschijnlijk ook ergens in een kantlijn in de krant of je hoorde  het in het nieuws 

maar in Vlaanderen hebben we nog iets meer dan 5 miljoen varkens. 

Op zich zegt dit getal misschien niet zo veel, maar als je weet dat er 3 jaar geleden nog 5,8 

miljoen zaten betekent dit een afname met bijna 15%. Vijftien procent in 3 jaar. Tegen dit 

tempo bereiken we de doelstellingen van het stikstofakkoord, dat er nog niet is, vier jaar te 

vroeg. Of hoe de realiteit, onzekerheid strooien en niks doen veel efficiënter is dan een 

wetgeving uit te werken die verder denkt dan volgende verkiezingen.  

 

Het havendorp Doel 

Het doet me denken aan mijn jeugdjaren in en rond de Wase polders van Doel en 

Prosperpolder. Met het dorp waar ik naar school ging, wist niemand lange tijd wat er eigenlijk 

ging gebeuren. Verdwijnen, blijven bestaan of toch opgeslokt worden door de haven. Vele 

landbouwbedrijven werden onteigend en poldergrond omgetoverd in haventerrein of 

natuurcompensatie. De onzekerheid en onduidelijke of steeds wisselende plannen zorgden er 

voor dat Doel uitstierf en boeren wegtrokken. 

Op dit moment wordt er weer geopperd om het dorp terug tot leven te wekken en bewoners 

aan te trekken. Maar op een bepaald moment is een kritieke patiënt klinisch dood verklaard, 

geef je het helemaal op en kijk je terug en zeg je hoe spijtig het is dat hij er niet meer is. En dit 

moeten we dus vermijden binnen de varkenshouderij. We hebben de meest duurzame 

vleesproductie met de laagste uitstoot ter wereld. Het enige wat we vragen is dat ondernemers 

weten wat ze moeten doen om hun passie en beroep verder te kunnen zetten, niet tot de 

volgende verkiezingen maar minstens tot hun investeringen die ze vandaag willen en kunnen 

maken zijn afgeschreven. 

 



Ook EU productie daalt sterk 

Maar deze discussie woedt niet alleen binnen België. Van januari tot juli zijn er volgens 

Eurostat 8,5% minder varkens geslacht binnen de EU. België slachtte er 13,1% minder, 

Nederland 14,3% en Denemarken 18,8%. Zelfs Spanje zakte 7,5%. Een deel van deze cijfers 

wordt verklaard door import of export van biggen tussen landen, ziekte uitbraken (voornamelijk 

PRRS in Spanje) maar de tendensen zijn zeer duidelijk.   

Dit betekent ook dat Europa veel prijsgegeven heeft op exportmarkten richting Azië en dat 

Amerika en Brazilië deze plaats ingenomen hebben. Gelukkig hebben we de Britten nog want 

na de Brexit is hun varkenshouderij nog verder gekrompen en moet er nu massaal worden 

ingevoerd, uit Europa... maar ze hebben natuurlijk niet zo veel vlees nodig in vergelijking met 

China, Filipijnen en andere landen... 

 

Welkom  

Maar ondanks de dalende productie verandert er ook veel ten goede. We hebben als sector 

geleerd niet doof te zijn voor de eisen van de consument en gaan al veel verder mee in het 

verhaal van verbeterd dierenwelzijn, lage emissie en sterk gereduceerd antibiotica gebruik. We 

kunnen al veel beter dieren selecteren die geschikt zijn voor de eisen van de huidige 

afzetmarkten en hebben strenge selectiecriteria voor het laten grootbrengen van het big bij de 

natuurlijke moeder. Maar nu ga ik niet alles verklappen wat we jullie graag tijdens onze thema-

avonden in november gaan vertellen... Hopelijk tot dan! 

 

Geert 
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